
Nemalá část našich spolu�
občanů, zejména obyvatel
bytových domů 265, 266,
276, 277, 279 a samozřejmě
většiny rodinných domů
podél silnice směr Pře�
denice a Dolany si jistě pa�
matuje, jak to vypadalo 
s vodou do roku 2000. Od
června do října  tekla jen
brzy ráno a po jedenácté
večer. Kvalita vody byla
kolísavá stejně, jako její
dostupnost. Svědčí o tom
rozbory za období let 1980
až  2000. Když byly v roce
2000 založeny technické
služby, bylo jejich hlavním
úkolem získat oprávnění 
na provozování vodovodů 
a kanalizací pro veřejnou
potřebu. Zajistit dostatek
kvalitní pitné vody pro
Čkyni a následně ostatní
“spádové“ obce byl společ�
ný cíl i tehdejších zastu�
pitelů. 

Ve spolupráci starosty 
a jednatele TS byla zastu�
pitelům již v květnu 2000
předložena mimo jiné
i koncepce postupné re�
konstrukce vodovodní sítě:

– výstavba a připojení 3
nových vrtů v lokalitě sever
katastru Čkyně
– vyhloubení a zprovoz�
nění nových vrtů v lokalitě
Dolany a Onšovice
– zahájení přípravných pra�
cí na propojení vodovod�
ních řadů  Dolany a Čkyně

– výstavba centrální roz�
vodné a měřící šachty 
u synagogy
– výměna uzávěrů na hlav�
ním přívodním potrubí pro
Čkyni
– zlepšení kontroly spo�
třeby vody u konečných
odběratelů
– uzavření zákonných tří�
stranných smluv o dodávce
vody z veřejného vodovodu
a služby odvádění odpad�
ních vod  

Po deseti letech se dá říci,
že všechny body stanovené
v roce 2000 byly splněny.
Navíc došlo ke stavební 
a technologické  rekon�
strukci hlavního vodojemu
a výstavbě nového vodo�
jemu pro Předenice. Po�
dařilo se získat 100% dotaci
(cca 1,4 mil. korun) na
rekonstrukci nového odra�
donovacího zařízení. Byla
opravena  budova, vymě�
něn elektrorozvaděč, insta�
lovány nové uzávěry 
a nátoky vody. Významě se
zpřesnilo dávkování chlor�
nanu. Pro zachování kva�
lity vody teď stačí pouhá
desetina to je 0,03 mg/l
oproti doporučenému
množství 0,30 mg/l.  Ve vo�
dě povinnou desinfekci
prakticky nepocítíme a pře�
sto, jak ukazují rozbory, 
je dodržena její vynikající
kvalita. Do nového vodo�
jemu mezi Předenicemi 

a Záhoříčkem o kapacitě
100 m3 se voda přečerpává
z vodojemu Čkyně. Je
určen k zásobování obyva�
tel v Předenicích a horní
části Čkyně. V případě
havárie vodovodního řadu
slouží jako pohotovostní
zdroj na dobu nezbytné
opravy. Pro případ  poruch
vodovodního řadu byl
vypracován detailní hava�
rijní plán. Informace 
o prasklém potrubí jsou
prakticky okamžitě v ja�
koukoliv denní, či noční
dobu přenášeny do mobilu
a počítače jednatele TS.
Základní informace z vodo�
jemů dostává do svého
počítače i starosta obce.
Opravy jsou většinou zaha�
jovány neprodleně, po za�
měření místa havárie a to
bez ohledu na počasí nebo 
pracovní dobu. Díky profe�
sionálnímu přístupu a mi�

mořádné ochotě lidí jako
jsou pánové Luboš Trenk,
Martin Bastl, Jan Kuta
mladší i starší, se daří
většinu, i nesmírně kom�
plikovaných oprav,  dokon�
čit do 24 hodin. Je potřeba
vyzdvihnout, že opravu
řady havárií se podařilo
urychlit jen díky přímé po�
moci, pochopení a tr�
pělivosti našich spolu�
občanů, za což jim do�
datečně děkuji.
Před volbami do obecního

zastupitelstva se ve Čkyni
během prezentace někte�
rých stran a sdružení obje�
vil bod kladoucí si za cíl
“zvýšení kvality pitné
vody“. Jedná se samozřejmě
o naprosto legitimní poža�
davek, protože kvalita vody,
kterou vlastně denně v
jakékoli formě  používáme 

Pokračování na straně 2.
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VYDÁVÁ OBEC ČKYNĚ ZDARMA DUBEN 2011
Čkyně má pitnou vodu,

kterou mohou pít i kojenci
Josefovská

V pořadí již druhá
Josefovská zábava se
konala v duchu fil�
mů pro pamětníky.  

Všichni přítomní 
se báječně bavili za
hudebního dopro�
vodu skupiny MP3  
a přítomným dá�
mám i pánům móda
30. let velmi slušela.

Díky KOSu za další
vydařenou akci a tě�
šíme se, co vymyslí
na příští rok.     (red)

Na snímku půvabná Jaroslava Sovová       Foto: D. Havlík



a požíváme má významný
vliv na naše zdraví. Do�
volím si jen podotknout, že
ti, kteří tento bod do svého
volebního programu vlo�
žili, se o kvalitu naší vody
nikdy nezajímali. Teď, krát�
ce po volbách, je rovněž
nezajímá, protože nikdo z
tvůrců programu si nepři�
šel ani pro sebemenší in�
formaci nebo jediný rozbor. 

Jak to tedy s kvalitou naší
pitné vody vlastně vypadá?    

Mimo krátkého období
(cca 20 dnů) po  neče�
kaných katastrofálních po�
vodních v roce 2002,  jsou
všechny rozbory ve Čkyni 
i spádových obcích v para�
metrech kojenecké vody. 

Je nesmírně cenné, že 
v naší pitné vodě dlou�
hodobě nepřekračujeme
ani minimální množství
dusičnanů a dusitanů, ne�
vyskytují se ani stopová
množství škodlivých che�
mických prvků. Protože se
jedná o prokazatelně kar�
cinogenní látky, je pre�
vence jejich pronikání do
zdrojů pitné vody klíčová.
Rozbory, které čtyřikrát
ročně provádí ČIA akredi�
tovaná zkušební laboratoř
č. 1384,  jsou toho důka�
zem. Dle jejího interního
sdělení máme v našich
domácnostech všeobecně
daleko lepší vodu než je
balená “zaručeně prame�
nitá voda“ v supermar�
ketech. Rozbory vzorků
vody ze Čkyně, Dolan,
Onšovic a Horosedel bu�
dou postupně zveřejňovány
v AKTUALITÁCH. Jsou
samozřejmě k dispozici
našim spoluobčanům na
obecním úřadu nebo
kanceláři technických slu�
žeb. 

Zachovat a dlouhodobě
udržet kvalitní pitnou vo�
du není vůbec snadné. 
V současné době spočívá

hlavně v pravidelném
čištění studní, okolí vrtů 
a úklidu nežádoucích
skládek  kolem všech zdro�
jů pitné vody. Je velmi
důležité pokračovat v
opravách, rekonstrukcích 
a ve vytváření  finančních
zdrojů na nemalé investice
do zastaralého vodovod�
ního řadu. Jen v roce 2010
bylo ve Čkyni, Onšovicích 
a Dolanech zjištěno a ná�
sledně odstraněno 12 zá�
važných havárií na vodo�
vodním potrubí. Od roku
2001 evidujeme 107 poruch
na vodovodních řadech
nebo přivaděčích pitné
vody. Jejich odstranění si
vyžádalo náklady překra�
čující 2 mil. korun. Bohu�
žel, každý zásah do zasta�
ralého litinového nebo
ocelového potrubí způsobí
přechodný zákal vody za�
viněný především korozí.
Po každé opravě musí být
vodovodní řad postupně
celý odkalen. Pro za�
chování čisté vody tekoucí
do naších domácností je
nezbytné odkalit i domovní
vodovodní přípojky.

K tomuto vyprávění 
o čkyňské vodě mě tak
trochu vyprovokovala jed�
nání s několika před�
staviteli  obecních zastu�
pitelstev Vlachova Březí 
a Volyně. Rovněž i sku�
tečnost, že od založení
technických služeb uply�
nulo 10 let. Ve Březí, Volyni,
Bavorově, ale i jinde, se
chtějí vymanit ze závislosti
na ČEVAKU, jejich součas�
ném provozovateli obec�
ních vodovodů. Ve Čkyni se
zajímají zejména o způsob
správy a údržby vodovodů,
kanalizací, čističky odpad�
ních vod, evidenci, výkaz�
nictví, a jaké s tím máme
spojené náklady. Nejvíce je
však zajímá kvalita vody 
a její konečná cena pro

přímého spotřebitele. Je to
pochopitelné, za 1 m3 vody
(vodné + stočné)  platí je�
jich občané v průměru 
o 30 Kč více.  Čtyřčlenná
rodina oproti občanům
Čkyně zaplatí navíc  5 až 6
tisíc korun ročně. 

Chci věřit tomu, že i v bu�
doucnu si my, občané 

Promítací večery mají ve
Čkyni během zimního ob�
dobí již tradici. Ti, co při�
cházeli pravidelně, viděli
v Restauraci Ve votáčce
například „via feraty“ v po�
hoří Brenta v Itálii, nejvyšší
horu Ukrajiny Hoverlu
2061 m a život lidí na Za�
karpatské Ukrajině, drsnou
přírodu Irska a rozeklané
štíty italských Dolomit.
Proběhlo i další promítání
snímků ze Šumavy, které
bylo spojené především
s návštěvou a vystoupením
„cyklofolkaře“, hudebníka 
a velkého milovníka Šuma�
vy Toníka (Yettiho) Jelínka
z Kralup nad Vltavou.
Návštěvníci si poslechli

Čkyně a všech spádových 
obcí a osad,  zachováme
zdravý rozum. Věřím, že
nedopustíme, aby se pitná
voda, jedna  z nejcenněj�
ších věcí, kterou obec má,
dostala do rukou neod�
povědných nebo všeho
schopných podnikavců.                         

Jaroslav Hlinka

známé country melodie 
a k nim vhodně napsaná
slova se šumavskou témati�
kou, doplněné světelnými
obrazy. Nakonec si příto�
mní společně zazpívali při
kytaře a foukací harmoni�
ce. V březnu se na plátně
objevila příroda a památky
Novohradských hor a krása
Julských Alp ve Slovinsku.
Na posledním promítání
jsme zavítali do Švýcarska
pod Matterhorn nad Zer�
mattem, do Francie pod za�
ledněný Mont Blanc 4 807
m nad Chamonyx a podí�
vali se na slavnosti narcisů
v rakouském Bad Aussee.
Na další promítání vás zve
fotograf Vláďa Hošek.
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Promítání snímků z cest



Začátek jara bývá ve ško�
le poznamenán zvýšeným
úsilím žáků a kantorů, kteří
se společně připravují na
školní „ žně “. Intenzivně se
rozjíždějí v okrese i v kraji
školní soutěže, v nichž
reprezentanti základek a
gymnázií prezentují kvali�
tu a úroveň svých škol.
Čkyňská škola si tradičně
nevede špatně, s výsledky
můžeme být zatím velmi
spokojeni: 
Dějepis: 1. místo  – P. Jelín�
ková 9. A, 3. místo – K. Šaf�
ránková 9. B, 4. místo – J.
Trytová 9. B, 5. místo – J.
Fiedlerová 9. A (všechny
postup  do krajského kola)
Němčina: 3. místo – Š.
Friedl 7. r.
Matematika: 3. místo – P.
Jelínková 9. A, 6. místo  –
K. Šafránková 9. B (obě
postup do kraje), 8. místo –
J. Fiedlerová 9. A
Cena poroty za recitaci:
J. Kouba 4. r., A. Jelínek 6.
r., J. Fiedler 7. r., M. Chalu�
pa 9. B
Angličtina: 3. místo – K.
Šafránková  9. B, 10. místo
– J. Fiedlerová 9. A

Hudební festival dětských
pěveckých sborů /DPS/
proběhne v závěru května
ve dnech 20. – 21. 5. 2011.
Letošní projekt bude již IX.
ročníkem. Pořadatelé usi�
lují o to, aby se stal tradič�
ní oslavou dětského zpěvu.

Veřejnosti se představí
v KD ve Čkyni celkem devět
sborů, které budou prezen�
tovat široký a pestrý záběr
pěveckého umění na slav�
nostních koncertech v pá�
tek a v sobotu.  Mimo do�
mácího DPS Růže a Rosetty
a tradičního účastníka
z Borovan, mohou poslu�   

Zeměpis: 3. místo – A. Jelí�
nek 6.r., 4. místo – D. Štrobl
7.r., 9. místo – J. Tůma 9. B
Český jazyk: 5. místo – P.
Jelínková 9. A
Scio test pro 9. ročník:
1. místo v kraji v Čj – J. Try�
tová a P. Jelínková, 2. místo
v OSP – K. Šafránková v
kraji, 3. místo – K. Šafrán�
ková v angličtině v kraji
Výtvarná soutěž Evropa
ve škole : 1. místo v kraji –
soubor 9. ročníku , 1. místo
v kraji – R. Matějková 9. A,
2. místo v kraji – K. Mare�
šová 8. r.
Basket: 1. místa zatím
v okrsku – ml. žáci  +  st.
žáci, okres – ml. žáci 2.
místo, str. žáci – 1. místo,
postup do krajského finále.
Tyto aktuální výsledky se
určitě ještě změní. Žáky
čekají další okresní a kraj�
ská kola soutěží. Zatím
můžeme být spokojení 
a věříme, že i v průběhu
dalších týdnů nám budou
naši šikovní žáci dělat
jenom radost a potěšení. 

Mgr. Jan Děd

chači vychutnat zpěv sborů
z Plzně, Milevska, Českých
Budějovic, Volyně, Liberce
a Českého Krumlova. Or�
ganizátoři festivalu, čkyň�
ská ZŠ a OÚ, se společně
těší na hudební a pěvecké
umění a setkání se zají�
mavými osobnostmi sbor�
mistrů a sbormistryň. 
Zveme všechny milovníky

dětského sborového zpěvu.
Kdo navštíví náš hudební
festival, zažije opravdové
emoce a upřímnou radost
ze zpívání. Bude to opět
velký zážitek!

Mgr. Jan Děd
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Chceš umět hrát na hudební nástroj, 
tančit, malovat, nebo hrát divadlo?
Zajímá Tě, jak se v naší škole učí?

Přijď mezi nás s maminkou nebo tatínkem.
TĚŠÍME SE NA TEBE!!!

DNY OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
16. května, 17. května     14.00 –  17.00

ZÁPIS
23. května – 26. května   16.00 – 18.00

Telefonicky je možno domluvit jiný termín.

CO NA VÁS ČEKÁ?
V hudebním oboru vyučujeme hru na tyto nástroje:
zobcová flétna, příčná flétna, klarinet, saxofon, fagot,
trubka, lesní roh, trombon, tenor, baryton, tuba, bicí,
akordeon, klavír, housle, violoncello, kytara, el. kytara,
el. klávesy. Dále se vyučuje sólový a sborový zpěv. Žáci
se věnují i hudební teorii. Všichni také mají možnost
navštěvovat dechový a taneční orchestr, komorní
soubory či pěvecký sbor.
Z důvodu omezené kapacity nepřijímáme nové ucha�
zeče pro hru na el. klávesy.
Ve výtvarném oboru se věnují žáci kresbě, malbě,
grafice, dekorativním činnostem, modelování, tvarování
a keramice.
V tanečním oboru se rozvíjí pohybový projev pomocí
dětských her a hravých cvičení. Dále se žáci věnují
baletu, současnému a lidovému tanci. Také se podívají
do zákulisí taneční gymnastiky.               
V literárně�dramatickém oboru se žáci věnují dra�
matickým hrám, interpretací drobných uměleckých děl
nebo pohádek, zpracování divadelního představení, vy�
stupování v rámci koncertů, uměleckému přednesu, po�
hybu, prací s rekvizitou a jednoduchou loutkou. 

Požadavky v jednotlivých oborech:
Hudební obor – zpěv lidové písně, hudební sluch (in�
tonace zahraného tónu, rozlišení jednoho a více tónů,
vyšší a nižší tón), rytmické cítění (zopakování krátkého
rytmického úseku)
Výtvarný obor – schopnost výtvarně reagovat na danou
motivaci, výtvarné dovednosti s přihlédnutím k věku
Taneční obor – hudební a pohybové schopnosti,
tělesná způsobilost, vrozené dispozice
Literárně – dramatický obor � komunikativnost, mlu�
vní předpoklady   

ZUŠ VIMPERK
Nerudova 267

tel., fax: 388 411 193                       
www.zusvimperk.cz        

zus.vimperk@centrum.cz

Aktuální výsledky čkyňských
žáků – jaro 2011

Devátý ročník ČHF bude ve Čkyni



V novém roce 2011 se
hasiči sešli a začali s
přípravami na hasičský bál,
který se konal 29. ledna
2011. Tento ples bych hod�
notil za celý sbor jako velmi
úspěšný a vydařený. Sešlo
se zde spousta hostů,
kterým hrála výborná mu�
zika a kde nechyběla velmi
bohatá tombola, ve které
bylo kolem 500 cen.

Dále musím říci, že když
se ráno v den konání plesu
připravovala tombola, tak
zásahová jednotka vyjíž�
děla k zásahu, kde hořel
rodinný dům za obcí
Vyškovice. U požáru se po�
užily dýchací přístroje, kdy
do nich byli nasazeni 2
členové našeho sboru.
Když tým hasičů vyjel na
zásah, tak naši zbylí čle�
nové o 4 lidech zaskočili 
pomoci s tombolou, aby
byla včas připravena na
večerní zábavu. Dále chci
poděkovat všem členům
jak za dobrý zásah u ohně,
tak dále za velmi dobře při�
pravený hasičský bál.

V měsíci březnu a to 5.
března SDH Čkyně, uspo�
řádal maškarní průvod
obcí, kterého se zúčastnilo
18 masek. Doufejme, že
příští rok bude větší účast
masek, kdy každý občan je
vítán. Maškarní průvod 
v krásném jarním počasí
vedla sedmi členná kapela
pod vedením Josefa To�
máška. Průvod se velmi vy�
dařil a to i díky členům
spolku KOS, kteří se
průvodu též zúčastnili

a za to jim patří velký 
dík. Večer od 19 hodin byla
naplánována maškarní zá�
bava, která se též velmi
povedla. Bylo velmi li�
chotivé, že se této zábavy
zúčastnilo hodně masek,
které se vždy o zábavu
postarají. 

Hasiče  čeká sběr že�
lezného šrotu a to dne 
16. dubna od 8 hodin.
Žádám občany, kteří mají
doma či na zahradě nějaký
železný odpad, aby tento
odpad vyndali před své
domy do ulice a hasiči ho
rádi naloží. S větší hmot�
ností železa Vám rádi
pomůžeme. 

V měsíci květnu nás čeká
okrsková soutěž, která se
bude konat v obci Lčovice.  

Na závěr bych chtěl do�
dat, že sbor v tomto roce
čeká hodně brigádních ak�
tivit, opravy techniky,
požárních soutěží a přede�
vším výstavba kolny v
hasičském dvoře a zakou�
pení vozidla na přepravu
osob k zásahu. Také proto
bych chtěl sboru popřát do
letošního roku mnoho
zdaru a co nejvíce sou�
těžních úspěchů a ať nám
nehoří. Více informací na
http://www.sdhckyne.wz.cz.

Připravil: 
zástupce velitele sboru

Josef Kainc ml.

Jako koždoročně se u nás
v Dolanech a přilehlých
obcích Spůli, Onšovicích,
Horosedlech, Předenicích
a Zahoříčku uskutečnil ma�
sopust a s tím spojený
průvod masek. Na návsi v
Dolanech se nás sešlo 27
masek a tři muzikanti. 

Počasí nám přálo, jídla,
pití, muziky a dobré nálady
bylo také dost, tak nám ani
nevadilo, že jsme notně u�
naveni dorazili až večer do
naší klubovny, kde zábava
pokračovala ještě dlouho
do noci.

Dolanští hasiči
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Jak začali hasiči ze Čkyně rok 2011 
a co je čeká

Masopust v Dolanech

Fichtl cup v Dolanech
V Dolanech se 16. 4. 2011 koná jarní 

Fichtl cup, začátek ve 13:00. 
Jste srdečně zváni 
dolanskými hasiči.

Čištění komínů
Kominík bude obcházet domy.
František Regál, tel.: 605 268 121 (po domluvě kdykoli)

Dolany: 4. 5. 2011 od 900

Horosedly: 5. 5. 2011 od 900

Spůle: 5. 5. 2011 od 1400

Předenice: 6. 5. 2011 od 900

Záhoříčko: 6. 5. 2011 od 1300

Onšovice:   7. 5. 2011 od 900

Čkyně: 9. 5. 2011 – 12. 5. 2011 od  900

Foto: S. Hadrava

UPOZORNĚNÍ

Prosíme všechny pejskaře, aby po svých čtyřnohých
miláčcích uklízeli. Speciální koše tu jsou opravdu jen na
exkrementy.                                                                (OÚ)

Důležitá informace 
Na webových stránkách obce www.ckyne.cz najdou
formuláře, poslední hlášení obecního rozhlasu, usne�
sení ze zastupitelstev, dokumenty visící na úřední desce,
vyhlášky,  rozpočet, Aktuality.                                (OÚ)



Je neděle ráno a poprvé po
dlouhé době jsem se těšil
vylézt z postele, protože se
jelo se školou na lyžařský
výcvik na celý týden. Obě
třídy, šesťáci i sedmáci, 
se měly setkat na vlakovém
nádraží. Přivítal jsem se se
svými spolužáky a společně
jsme odjížděli směr Kubova
Huť, kde jsme se ubytovali
v penzionu Střecha. Hned
hodinu poté jsme se vydali
na lanovku, přezdívanou
„Idioťák“. Nejprve jsme byli
rozděleni do tří skupin, já
byl zvolen do prvního oddí�
lu. Po náročném dni se 
unavení lyžaři zavrtali do
postelí a ani se nehnuli,
protože jim sjezdovka dala
řádně do těla.
Pondělí bylo také náročné.

Měl se volit fešák lyžař�
ského kurzu r. 2011. Holky 
zvolily šest fešáků, mezi
nimiž jsem se překvapivě
objevil i já. Nastaly ukrutné
boje, soutěže a závody. Kdo
se stal fešákem, nám paní

„Haló, pane Karnevale,
pojďte dále, pojďte dále!“
Tak by se dalo zahájit
dopoledne v naší mateřské
škole ve čtvrtek 10. března.

Maminky dětem připra�
vily kostýmy, do kterých se
děti po svačině převlékly,
jednotlivě se představily

učitelky sdělily až po dvou
dnech.
V úterý se všichni těšili do

bazénu, čvachtalo se,
stříkalo a plácalo. Po zá�
vodě se plavci uchýlili
k obědu. Večer jsem si
pustili televizi a sledovali
jsme Simpsonovi. 

Středa byla nejlepší,
navštívil nás instruktor 
a učil nás na snowboardu. 
I běžky jsme si užili, ale už
na ně v životě nestoupnu,
protože jsem padal jako
švestka.
Ve čtvrtek večer přišlo
očekávané vyhlášení fešá�
ka, ale také miss lyžařského
kurzu. Bylo to napínavé.
Paní učitelka Landová s ra�
dostí oznámila, že já 
a Kristýna Kaincová jsme
vyhráli.

Nastal pátek, na který se
nikdo netěšil. Museli jsme
se sbalit a odjet. Zůstat tam
chtěl každý, ale jak se říká:
„Všude dobře, doma nej�
líp!“

Štefan Friedl, 7. třída

a pak už mohl začít
karnevalový rej. Třídou
zněla disko hudba, proplé�
taly se tu víly, princezny a
královny noci. Přišla i Čer�
vená Karkulka, nevěsta a vl�
nící se břišní tanečnice.
Mezi nimi neohroženě
pobíhal rytíř, pirát, duch 

a čarodějnice. Něžná byla
kočička a jiná zvířátka. Tak,
jak se to má na karnevalu
být.

Na závěr ještě jeden poz�
natek. Tancechtivá děvča�

Stalo se již tradicí, že se
na parkovišti u čerpací
stanice konají pravidelně
v červnu rockové koncerty
a od roku 2008 i se
zahraniční účastí. Nejinak
to bude i v letošním roce
při pátém ročníku. Po
Nazaretech, Slade, Sweet 
a Smokie letos potvrdila
účast metalová královna
z Dortmundu Doro.

Dorotee Pesch, jak zní
její občanské jméno, osla�
vila nedávno 25 let
umělecké činnosti. Dopo�
sud nahrála již 14 řadových
alb a patnácté připravuje na
letošní podzim. Začínala se
skupinou Warlock v níž
hrál např. bývalý člen
slavné maďarské skupiny
Omega, Peter Szigetti. Po
několika albech však došlo
ke třenicím mezi manažery
a po soudních peripetiích
došlo k zákazu používání
spojení Doro & Warlock.
Od té doby používá pouze
svůj pseudonym Doro. 

Samozřejmě že tato sym�
patická šestačtyřicetiletá
blonďatá kráska (narodila
se 4. června 1964) zazpívá
všechny své stěžejní hity 
i právě ty z období War�
lock. Mnozí si jistě vybaví
hity jako All We Are, Un�
holy Love, Hard Times,
Save My Soul, Burning The
Witches a další. Doro je
ovšem specialistkou na
rockové balady. Tady lze
připomenout např. With�
out You, So Alone Together
nebo A Whiter Shade Of
Pale, která v minulosti

ta musela sama převzít
iniciativu a kluci, jindy bo�
jovní a nad věcí, se červe�
nali a ostýchali. Ale spo�
lečně jsme si užili spoustu
legrace.                         

(vp)  

proslavila skupinu Procol
Harum. Její největší “trhák”
je ovšem balada Dancing
With An Angel, kterou
nazpívala v duetu s bý�
valým zpěvákem skupiny
Accept, Udo Dirkschnei�
derem.

V sobotu 18. června 2011,
kdy se bude koncert na
rockové pumpě konat,
bude také ve znamení
předkapely jíž je česká
rocková legenda Citron 
z Ostravy se zpěvákem
Standou Hranickým, jehož
si pamětníci určitě vybaví
ve spojení s další ostrav�
skou formací šedesátých let
– Majestic. 

A aby toho nebylo málo
tak po ukončení hlavního
programu vystoupí nikoliv
ještě legenda, nicméně
velmi dobrá vimperská for�
mace G�Rock v níž hraje 
i nejmenovaný čkyňský
občan, jehož fanoušci vel�
mi dobře znají. 

Koncert na rockové pum�
pě začíná ve 21.00 hodin
a já přeji všem pravo�
věrným rockovým fanouš�
kům silný zážitek. 

(red)
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Lyžařský výcvik

Do Čkyně přijede metalová
královna!

Kluci se do tance nehrnuli Oldies
diskotéka 

Přijďte se pobavit
7. května od 20
hod do sálu kul�
turního domu.

Hraje Ivan Müller.



V lednu tohoto roku jsem
připravovala žádost o
dotaci z Programu rozvoje
venkova na záměr vybu�
dování víceúčelového hři�
ště. Projekt byl vybrán
k realizaci a díky tomu se
Čkyně dočká vybudování
mulftifunkčního hřiště
s umělým povrchem za
zhruba dva miliony korun.
Nové sportoviště by mělo
být vybudováno v prostoru
starého volejbalového hři�
ště „na hřišti“ a mělo by
nabízet prostor pro volej�
bal, basketbal, floorbal,
tenis a další sporty. A kdy se
Čkyně hřiště dočká? Pro�
jekt ještě čeká administra�
tivní kontrola Státního
zemědělského interven�
čního fondu a v případě, že
bude vše v pořádku, se
hřiště dočkáme na začátku
nového školního roku.

Touto formou bych ráda
poděkovala žákům druhé�
ho stupně Základní školy ve
Čkyni, kteří mi pomáhali se
zpracováním některých
příloh k žádosti o dotaci 
a zasloužili se tak o získání
finančních prostředků na
realizaci projektu, který by
měl sloužit hlavně jim.

V lednovém termínu byla
také zpracována žádost 
o dotaci na vybavení pro�
stor mateřské školy ve
Čkyni, která byla rovněž 
finančně podpořena. Děti
v mateřské školce se tak
dočkají nejen nového ná�
bytku, sportovního vyba�
vení či vybavení zahrady,
ale také nových didakti�
ckých hraček.

Bc. Jana Benešová
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Zastupitelstvo obce Čkyně 
dne 21.2.2011

schválilo:
– doplnění programu jako bod XII. – Dodatek č. 1 ke
smlouvě s MÚ Vimperk – výkon přenesené působnosti
na úseku přestupků, do bodu Různé – úraz. pojištění
starosty a místostarosty
– rozpočtové opatření č. 9/2010 
– rozpočet Sociálního fondu na rok 2011  
– poskytnutí příspěvků dle návrhu rozpočtu na rok
2011 ve výši dle tabul. přílohy v celkové výši 567 000 Kč
– smlouvy s příjemci příspěvku 
– rozpočet obce na rok 2011: příjmy: 17 100 488 Kč, 
výdaje: 21 815 317 Kč, financování: 4 714 829 Kč
– půjčku z FRB ve výši 150 000 Kč 
– půjčku z FRB ve výši  60 000 Kč 
– rozpočt. opatření č. 1/2011 k přidělen. půjčkám z FRB
– schvaluje podnájem bytu paní Pavlíny Hadové třetí
osobě ze seznamu žadatelů o obecní byt 
– pronájem pozemku panu Zdeňkovi Škopkovi, Horo�
sedly 22 č. parc. 528/1 o výměře 1159 m2 v k.ú. Horose�
dly u Čkyně
– smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení práva odpoví�
dajícího věcnému břemenu pro E.ON Distribuce, a.s.,
na pozemek č. parc. 237/1, 429/2, 561/3, 351/2, 299/4,
565/6, 565/1 v k.ú. Předenice u Čkyně; Záhoříčko – za�
huštění TS „Záhoříčko samoty“
– dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě uzavřené dne
29.12.2004 mezi městem Vimperk a obcí Čkyně – úsek
přestupků
– uzavření samostatných pojistných smluv na úrazové
pojištění starosty a místostarosty v rozsahu plnění dle
zákona
– projekty do grantů JK a ROP Jihozápad včetně jejich
financování

doplnilo:
– program obnovy venkova Čkyně 2007 – 2013 k pro�
jektu oprav drobných sakrálních staveb a kapliček 
i pietní síň na hřbitově

přidělilo:
– podnájem bytu v č.p. 163 paní Hadové dle tajného
hlasování: Václav Telingr ml., Čkyně 277 – 11 bodů;
Hana Brašnová, Čkyně 280 – 11 bodů; Karolína Kozá�
ková, Onšovice 8 – 10 bodů; Iveta Maroušková, Přede�
nice 15 – 5 bodů; Lenka Albrechtová, Čkyně 310 – 4 b.
– byt v č.p. 163 po panu Eisenhammerovi dle tajného
hlasování: Václav Telingr ml., Čkyně 277 – 25 bodů;
Karolína Kozáková, Onšovice 8 � 9 bodů; Radek Lubo�
jacký, Čkyně 2 – 5 bodů; Hana Brašnová, Čkyně 280 – 
5 bodů; Václav Mráz, Nahořany 23 � 4 body

zamítlo:
– pronájem pozemku panu Zdeňkovi Škopkovi, Horo�
sedly 22 č. parc. 38 o výměře 199 m2 v k.ú. Horosedly 
u Čkyně

UPOZORNĚNÍ

Žádáme rodiče dětí starších 10 let, které si
chodí hrát na nově zbudované dětské hřiště na
rovince, že pokud dojde k poškození, budeme
vymáhat náhradu škody. Toto hřiště je určeno
pro malé děti.                                              (OÚ)

Ve Čkyni vyroste víceúčelové hřiště 
a školka se dočká nového vybavení!

Foto: D. Havlík

Čkyňské děti si mají kde hrát. Na rovince již funguje
nové hřiště pro ty nejmenší a těší se jejich velké oblibě.



Už třiadvacet let se se
čkyňskými dětmi věnuje
sborovému zpěvu. Tolik let
je dětskému sboru Růže.
Rosetta, kde zpívají hlavně
starší děvčata, nedávno
oslavila první kulatiny.
„Sbor není o několika
sólistkách a komparsu.
Musí fungovat jako celek,
jednotně, každý by měl
cítit odpovědnost za spo�
lečnou práci a společný
výkon,“ tvrdí sbormistr
Jaroslav Fafejta, dlouholetá
stálice nejen na čkyňské
kulturní scéně.  

Sboru Rosseta je deset
let. Mohl byste ho  čte�
nářům představit?

V roce 2000 jsem toto
těleso založil na přání bý�
valých členek dětského
sboru, které chtěly  dále
pokračovat ve sborovém
zpěvu. Rosettou prošlo 44
děvčat, každý rok zazna�
menáme větší či menší ob�
měnu. V současné době
máme 20 členek ve věku od
13 do … ceti let. Převážnou
většinu tvoří studentky,
máme i několik dospě�
laček. Zkoušíme jednou
týdně ve čtvrtek a pak kaž�
dou druhou sobotu. Kromě
tradičních vystoupení na
Vánoce a závěrečného kon�
certu míváme ročně od 3 do
6 akcí na pozvání od jiných
sborů či organizací. Reper�
toár tvoří stará a duchovní
hudba, lidové písně, sbo�
rová tvorba současných au�
torů, občas zařadíme 
i nějaký populár.

Vedle toho jste sbormi�
strem i Dětského pěvec�
kého sboru Růže.  Kolik 
se v něm vystřídalo členů?

Růže již běží 23. rok.
Těžko říci, kolik dětí se
v něm vystřídalo. Někdo
zde pobyl i 12 let , počítám�
li i přípravku, další se jen
mihnul. Myslím, že se zde
vystřídalo kolem 300 dětí.
V přípravce mám děti
z mateřské školy, a to od 4
let, Růže je tvořena vý�
hradně dětmi naší školy.
Jsem rád, když se objeví
jedinci, kteří nám pomo�
hou a zazpívají si s námi 
i po přechodu na střední
školy.

Jakých největších úspěchů
jste s oběma sbory dosáhl?

Růže se zúčastňovala 
regionálních (krajských)
přehlídek, kde získala řadu
zlatých i stříbrných pásem.
V roce 1994 se probojovala
do národního kola. Díky
činnosti dětského sboru
jsme na naší škole založili
tradici Festivalů dětských
pěveckých sborů, kdy se
letos uskuteční již 9.
ročník.

Rosetta velice dobře u�
spěla na mezinárodních
festivalech pěveckých sbo�
rů v Itálii – Alta Pusteria,
Montecatini Terme, Ra�
kousku – Weitra, i v kon�
kurenci českých sborů na�
příklad v Č. Budějovicích 
či Plzni. Oba sbory natočily
po jednom CD.

Nepřemýšlíte o založení
ještě dalšího souboru?

Ani pomyšlení! I takhle je
práce nad hlavu. Stačí,
když se stane, že ještě za�
stoupím pana Dokulila 
u jeho smíšeného sboru. 
A myslím, že existence 4
pěveckých sborů ve Čkyni 

je velice pěkné a dostatečné 
množství. I mnohem větší
města se nemohou pochlu�
bit tolika pravidelně fungu�
jícími tělesy.

Za dob, kdy se rodilo hodně
dětí, měl sbor i padesát
členů. Kolik bylo nejvíc a jak
je to teď?

Je znát, že dětí ubylo. Co
je ale horší, ubyl i zájem
dětí o pravidelnou činnost,
a to se nejedná jen o zpěv.
Vidím to i na basketu, který
také vedu. Ano, byly doby,
kdy zpívalo v Růži na 50
dětí a k tomu bylo dalších
40 v přípravce. Dnes mám
v Růži do 30 dětí a v pří�
pravce kolem 25.

Neuvažoval jste o tom, že
byste se vedle zpívání
věnovali i hraní? Prostě
rozšířit nabídku?

Původně jsem měl
v úmyslu založit folklórní
soubor, protože jsem
v takových souborech na
studiích hrával. Ale záhy
jsem si uvědomil, že ne�
mám k dispozici potřebné
muzikanty. A navíc mě
začal sborový zpěv zajímat
a hlavně bavit. 

Folklórní soubor jsem
potom ještě založil ve

Lčovicích a několik let jej
vedl. Sám jsem mnoho let
hrál ve Strakonicích v Pošu�
mavské dudácké muzice.

Neměl jste někdy prob�
lémy s kázní děvčat?

Ne (smích). Jako  všude při
práci s dětmi. Když nebylo
potřebné soustředění či
jsem necítil dostatečnou
snahu, stalo se, že jsem 
i zvýšil hlas, občas i létaly
hromy a blesky (také
křídy).  Člověk se musí ně�
kdy připomenout, že také
ve zkušebně je a něco po
dětech chce. 

Chodili do Vašich sborů
někdy i kluci?

Nebylo jich mnoho – to
spíš ještě v přípravce. Po�
stupně jich vždycky věkem
ubývalo. V současné době
mám ve sboru dva šikuly
z 6. ročníku, doufám, že
jim to vydrží.

V souboru se vystřídaly
stovky dětí. Máte něja�
kou evidenci?

Evidenci mám. Ale třeba
kronika je moje velmi slabá
stránka.

Pokračování na straně 8.
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Pěvecký sbor Rosseta 
letos slaví 10 let

Sbormistr Jaroslav Fafejta                           Foto: D. Havlík



Pokračování ze strany 7.

Jsou děti, na jejichž zpí�
vání nezapomenete?

Rukama mi prošlo mnoho
zpěváčků. Někdo zaujal
hlasem, jiný svou pracovi�
tostí a postupným zlep�
šováním. Někdo byl zase
velice cenný pro svou po�
vahu, která sbor stmelo�
vala. Samozřejmě si na
někoho pamatuji více a na
někoho méně. Najdou se i
nezapomenutelní.

Ano, omlouvám se, ale
opravdu nebudu nikoho
jmenovat, protože ve sboru
má každý svou roli. Tady se
nejedná o jednu či několik
sólistek a kompars. Sbor
musí fungovat jako celek,
jednotně, každý by měl
cítit odpovědnost za spo�
lečnou práci a výkon. Pak je
i společná radost z pove�
deného koncertu.  

Velice si cením například
děvčat, která již zpívají
v komorním sboru, a za�
darmo, ve vlastním volnu,
mi pomáhají již po mnoho
let při letním soustředění
ať již v kuchyni nebo při
přípravě her a dalších čin�
ností.

Jan Tůma je ve čkyňském
zastupitelstvu nováčkem.
Tajemník Městského úřadu
ve  Strakonicích tu chce
využít svých kontaktů na
vlivné osobnosti k tomu,
aby pomáhal Čkyni. „Dneš�
ní dynamická doba je
především o kontaktech.
Poslanci, senátoři, úředníci
ministerstev i krajských
nebo městských úřadů,“
jmenuje zastupitel v rozho�
ru pro Aktuality.

Co chcete v zastupitelstvu
prosadit? Jaké v něm budou 
Vaše cíle?

Máte nějakého oblíbe�
ného interpreta  či sku�
pinu?

Jako kluk jsem poslouchal
Beatles, Purply, Floydy,
Queeny. A co mě naprosto
nezajímalo a co mi bylo
zcela cizí, byl sborový zpěv.
Ten byl u mě ještě za studií
na VŠ na úplně posledním
místě i za dechovkou. Pak
jsem začal pracovat
s dětmi, založil dětský sbor
a najednou jsem byl někde
jinde. Samozřejmě stále rád
poslouchám kapely 60. a
70. let, ale stejně rád si
pustím starou, nebo jak se
také říká vážnou, hudbu.

Kam si vás teď můžeme
přijít poslechnout? Kdy
máte další koncert?

Oba sbory teď čeká ve
dnech 20. a 21. května festi�
val dětských sborů ve
Čkyni, v červnu pak zá�
věrečný koncert. Budeme
moc rádi, pokud si za námi
zase najdete cestu. Děti si
to zaslouží a váš potlesk je
pro ně tou největší a vlastně
jedinou odměnou za jejich
práci.                             (pp)

Rád bych prosadil včasnou
a otevřenou informovanost
všech občanů o záměrech
dalšího rozvoje nejen Čky�
ně, ale i jejích místních
částí. Za klíčové považuji
získávání zpětné vazby od
občanů na jednotlivé kro�
ky, které má zastupitelstvo
v plánu realizovat, napří�
klad formou veřejných pro�
jednání přímo na místě
nebo dostupnější elektro�
nickou komunikací. Jen
takovým postupem lze
dospět k výsledkům, které
budou dlouhodobě akcep�
tovatelné většinou občanů.

Rád bych znovu otevřel
diskusi k otázce navrácení
statusu městyse pro Čkyni.
Městečko jsme byli již od
roku 1537, vždycky jsme
byli spádovým centrem 
a nezasloužíme si být jen
obyčejnou obcí. S tím sou�
visí i posílení loajality 
a hrdosti všech občanů,
kteří ve Čkyni žijí.

Chtěl bych prosadit veřej�
ně přístupný zásobník roz�
vojových projektů, jakýsi
strategický plán rozvoje na
další období, který by byl
průběžně aktualizován.
Občané by tím získali 
jednoznačnou informaci o
tom, co je připraveno a při�
pravováno, či jaké problé�
my má konkrétní  projekt.

Rád bych, ve spolupráci
s ostatními kolegy ze zastu�
pitelstva, prosadil takový
způsob práce obecního
úřadu, který by vedl k vý�
raznějšímu posílení příjmů
obce získáním grantů
z výzev, vypisovaných
Evropskou unií, státními 
i soukromými organiza�
cemi. Takto získané finan�
ční prostředky by se daly
využít k financování rozvo�
jových projektů a volno�
časových  aktivit. 

Důležitým cílem je také
postupné řešení obchvatu
Čkyně a zklidnění silni�
čního provozu v obci. 

Jaké byly Vaše důvody
pro vstup do komunální
politiky ve Čkyni?

Byl jsem osloven svými
známými, abych kandi�
doval do obecního zastupi�
telstva a využil tak svých
zkušeností z profesního
života. Nebyl jsem lídrem
naší kandidátky a o to více
mne zvolení do zastupitel�
stva a důvěra, kterou mi
lidé ve volbách dali, pří�
jemně překvapila. Kdysi
jsem od svého dědečka
dostal brožurku z roku 

1937: „Město Čkyně na Šu�
mavě – v upomínku na 400
leté výročí povýšení na
město 1537 – 1937“. Při čtení
této brožurky jsem si uvě�
domil, jak je důležité udr�
žovat a rozvíjet odkazy
našich předků.  Chtěl bych
být zkrátka Čkyni prospěš�
ný.

Kde myslíte, že můžete
být Čkyni nejvíce pro�
spěšný? A kde naopak
vidíte Vaše slabiny?

Ze svých dosavadních za�
městnání mám poměrně
rozsáhlé zkušenosti z obla�
sti financí a veřejné správy.
Zapojil jsem se do práce fi�
nančního výboru a rád
bych využil své zkušenosti
a dobré praxe pro rozvoj
Čkyně. Jak se mi tento
záměr bude dařit nezáleží
jen na mně, ale i na ostat�
ních deseti zastupitelích. 

Jako své mínus vidím to,
že z pracovních důvodů
jsem většinu dní v týdnu
mimo Čkyni. Udržuji ale
úzké kontakty s bratrem 
a jeho rodinou a svými
čkyňskými známými, takže
jsem o dění ve Čkyni
průběžně informován.

Pracujete jako tajemník
Městského úřadu Stra�
konice. Mohou Vám být
jako čkyňskému za�
stupiteli prospěšné  kon�
takty, které ve Stra�
konicích získáte?

Samozřejmě. Dnešní po�
měrně dynamická doba je
především o kontaktech.
Mám to štěstí, že z pozice
tajemníka Městského úřa�
du ve Strakonicích mám
příležitost spolupracovat 
a setkat se se spoustou zají�
mavých osobností –
poslanců, senátorů, úřed�
níků ministerstev i kra�
jských nebo městských
úřadů.                           (pp)
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Rád bych, aby byl ze Čkyně městys



V polovině ledna vstoupili
do zimní přípravy i zdejší
dorostenci, aby se dosta�
tečně přichystali na jarní
část sezony, ve které chtějí
ještě vylepšit své dosavadní
6. místo. Pod vedením tre�
nérů Šimona Blaschka 
a Patrika Krulla se nejprve
zaměřili na vylepšení fyzi�
cké kondice, následně se
věnovali práci s míčem.

Důležitou součástí pří�
pravy jsou i přátelská utká�
ní. Tuto zimu se naši mladí
borci zúčastnili zimního
turnaje dorostenců ve Stra�
konicích, kde se postupně
utkali s domácím celkem,
Osekem, Dražejovem a Ba�
vorovem. Na výkonech se

ale často podepsaly nemo�
ci, kterými si prošli téměř
všichni členové týmu. Ge�
nerálkou před startem sou�
těže bylo utkání v Husinci 
s tamními vrstevníky, které
Čkyně vyhrála jasně 5:1.

V úspěších pokračují mla�
díci i v mistrovských utká�
ních, když si nejprve po�
radili s Vlachovo Březím 1:0
a stejným výsledkem pak
udolali na zdejším hřišti
vedoucí tým 1. A třídy z
Oseku.

Nezbývá než doufat, že se
dorostencům bude dařit 
i nadále. Protože právě na
jejich kopačkách leží bu�
doucnost čkyňského fot�
balu.

Šimon Blaschko
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Čkyně přivítala nové občánky. V první řade zleva Tomáš Rychtář, Štěpán Remeš, Lenka Kopecká, Barbora Loudová 
a Natálie Gabauerová. V druhé řadě zleva Antonín Havlátko a Sebastián Zalewski.

Dorost – budoucnost zdejšího fotbalu
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